
 

Σχηματισμός της Κλίσης των Ενρινόληκτων και Υγρόληκτων Ρημάτων  
Μέλλοντας - Αόριστος 

 

Γενικά 

Τα ημιφωνόληκτα ρήματα χωρίζονται στις εξής κατηγορίες: 

1. ενρινόληκτα.............: το θέμα τους λήγει σε μ – ν, π.χ.: κρίνω, φαίνω κ.ά. 

2. υγρόληκτα................: το θέμα τους λήγει σε λ – ρ, π.χ.: ἀγγέλω, φθείρω κ.ά. 

 

Σχηματισμός Ενρινόληκτων και Υγρόληκτων Ρημάτων στην Ενεργητική και Μέση φωνή 

Μέλλοντας...: δεν αλλάζει το θέμα λ, ρ, μ, ν και υιοθετεί τις καταλήξεις –ῶ, σαν συνηρημένο 

π.χ. ἀμύνω (ενεστ.) – ἀμυνῶ (μέλλ.ενεργ.φ) - ἀμυνοῦμαι (μέλλ.μ.φ), σφάλλω – σφαλῶ, κτείνω - 

κτενῶ, νέμω - νεμῶ, ὑγιαίνω- ὑγιανῶ, σημαίνω - σημανῶ, καθαίρω (:στερώ αξίωμα, απομακρύνω, 

γκρεμίζω) - καθαρῶ, τείνω - τενῶ, σπείρω - σπερῶ, φθείρω - φθερῶ, κρίνω - κρινῶ, ἀμβλύνω - 

ἀμβλυνῶ, ὀδύρομαι - ὀδυροῦμαι κ.ά. 

 

Αόριστος.......: Όταν το θέμα της λέξης είναι λ, ρ, ν έχουμε τότε ο χρονικός χαρακτήρας σ 

αφομοιώνεται με τα σύμφωνα, απλοποιούνται τα δύο ίδια σύμφωνα και γίνεται αναπληρωματική 

έκταση του προηγούμενου φωνήντος, δηλ. του ᾰ σε η (ή σε ᾱ, αν προηγείται ε ή ι ή ρ), του ε σε ει, 

του ῐ σε ῑ και του ῠ σε ῡ, π.χ.                           

                           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 
 
 

Υγρόληκτα 
ενεργητική φωνή 

  Οριστική Υποτακτική Ευκτική Προστακτική Απαρέμφατο Μετοχή 

Μέλλοντας 

ἀγγελῶ 
ἀγγελεῖς 
ἀγγελεῖ 
ἀγγελοῦμεν 
ἀγγελεῖτε 
ἀγγελοῦσιν 
όπως το ποιῶ

  ἀγγελοῖμι 
ἀγγελοῖς 
ἀγγελοῖ 
ἀγγελοῖμεν 
ἀγγελοῖτε 
ἀγγελοῖεν 

  ἀγγελεῖν ἀγγελῶν 
ἀγγελοῦσα 
ἀγγελοῦν 

Αόριστος 

ἤγγειλα 
ἤγγειλας 
ἤγγειλε 
ἠγγείλαμεν 
ἠγγείλατε 
ἤγγειλαν 

ἀγγείλω 
ἀγγείλῃς 
ἀγγείλῃ 
ἀγγείλωμεν 
ἀγγείλητε 
ἀγγείλωσιν 

ἀγγείλαιμι 
ἀγγείλαις 
ἀγγείλαι 
ἀγγείλαιμεν 
ἀγγείλαιτε 
ἀγγείλαιεν 

- 
ἄγγειλον 
ἀγγειλάτω 
- 
ἀγγείλατε 
ἀγγειλάντων 

ἀγγεῖλαι ἀγγείλας 
ἀγγείλασα 
ἀγγεῖλαν 

Ενεστώτας θέμα Αρχικός 

τύπος 

με 

αφομοίωση 

τελικός τύπος 

φαίνω φᾰν- ἔ-φᾰν-σα  ἔ-φᾰν-να ἔ-φην-α ἐ-φην-άμην 

λειαίνω λεᾰν- ἐ-λέᾰν-σα ἐ-λέᾰν-να  ἐ-λέᾱν-α   

ὑγιαίνω ὑγιαν- ὑγίᾰν-σα ὑγίᾰν-να ὑγίᾱν-α   

μαραίνω μαρᾰν- ἐ-μάρᾰν-σα ἐ-μάρᾰν-να ἐ-μάρᾱν -α  

καθαίρω καθᾰρ- ἐ-κάθᾰρ-σα ἐ-κάθᾰρ-ρα ἐ-κάθηρ-α ἐ-καθηρ-άμην 

ἀγγέλω ἀγγελ- ἤγγελ-σα ἤγγελ-λα ἤγγειλ-α ἠγγειλ-άμην 

νέμω νεμ- ἔ-νεμ-σα ἔ-νεμ-μα ἔ-νειμ-α ἐ-νειμ-άμην 

μένω μεν- ἔ-μεν-σα ἔ-μεν-να ἔ-μειν-α  

κρίνω κρῐν- ἔ-κρῐν-σα ἔ-κρῐν-να ἔ-κρῑν-α ἐ-κριν-άμην 

ἀμύνω ἀμῠν- ἤμῠν-σα ἤμῠν-να  ἤμῡν-α ἠμυν-άμην 



 
 

μέση φωνή 
  Οριστική Υποτακτική Ευκτική Προστακτική Απαρέμφατο Μετοχή 

Μέλλοντας 

ἀγγελοῦμαι 
ἀγγελεῖ 
ἀγγελεῖται 
ἀγγελοῦμεθα 
ἀγγελεῖσθε 
ἀγγελοῦνται 
όπως το ποιοῦμαι 

  ἀγγελοίμην 
ἀγγελοῖο 
ἀγγελοῖτο 
ἀγγελοίμεθα 
ἀγγελοῖσθε 
ἀγγελοῖντο 

  ἀγγελεῖσθαι ἀγγελούμενος 
ἀγγελουμένη 
ἀγγελούμενον

Αόριστος 

ἠγγειλάμην 
ἠγγείλω 
ἠγγείλατο 
ἠγγειλάμεθα 
ἠγγείλασθε 
ἠγγείλαντο 

ἀγγείλωμαι 
ἀγγείλῃ 
ἀγγείληται 
ἀγγειλώμεθα 
ἀγγείλησθε 
ἀγγείλωνται 

ἀγγειλαίμην 
ἀγγείλαιο 
ἀγγείλαιτο 
ἀγγειλαίμεθα 
ἀγγείλαισθε 
ἀγγείλαιντο 

- 
ἄγγειλαι 
ἀγγειλάσθω 
- 
ἀγγείλασθε 
ἀγγειλάσθων  
& ἀγγειλάσθωσαν

ἀγγείλασθαι ἀγγειλάμενος 
ἀγγειλαμένη 
ἀγγειλάμενον 

 
 

Ενρινόληκτα 
ενεργητική φωνή 

  Οριστική Υποτακτική Ευκτική Προστακτική Απαρέμφατο Μετοχή 

Μέλλ. 

φανῶ 
φανεῖς 
φανεῖ 
φανοῦμεν 
φανεῖτε 
φανούσιν 
όπως το ποιῶ 

  φανοῖμι / φανοίην 
φανοῖς / φανοίης 
φανοῖ / φανοίη 
φανοῖμεν 
φανοῖτε 
φανοῖεν 
  

  φανεῖν φανῶν 
φανοῦσα 
φανοῦν 
  

Αόρ. 

ἔφηνα 
ἔφηνας 
ἔφηνε 
ἐφήναμεν 
ἐφήνατε 
ἔφηναν 

φήνω 
φήνῃς 
φήνῃ 
φήνωμεν 
φήνητε 
φήνωσιν 

φήναιμι 
φήνειας / φήναις 
φήνειε / φήναι 
φήναιμεν 
φήναιτε 
φήνειαν / φήναιεν 

- 
φῆνον 
φηνάτω 
- 
φήνατε 
φηνάντων / φηνάτωσαν 

φῆναι φήνας 
φήνασα 
φῆναν 

 μέση φωνή 

  Οριστική Υποτακτική Ευκτική Προστακτική Απαρέμφατο Μετοχή 

Μέλλ. 

φανοῦμαι 
φανῇ / φανεῖ 
φανεῖται 
φανούμεθα 
φανεῖσθε 
φανοῦνται 
όπως το ποιοῦμαι 

  φανοίμην 
φανοῖο 
φανοῖτο 
φαινοίμεθα 
φανοῖσθε 
φανοῖντο 

  φανεῖσθαι φανούμενος 
φανουμένη 
φανούμενον 

Αόρ. 

ἐφηνάμην 
ἐφήνω 
ἐφήνατο 
ἐφηνάμεθα 
ἐφήνασθε 
ἐφήναντο 
όπως το ἐλυσάμην 

φήνωμαι 
φήνῃ 
φήνηται 
φηνώμεθα 
φήνησθε 
φήνωνται 

φηναίμην 
φήναιο 
φήναιτο 
φηναίμεθα 
φήναισθε 
φήναιντο 

- 
φῆναι 
φηνάσθω 
- 
φήνασθε 
φηνάσθων 

φήνασθαι φηνάμενος 
φηναμένη 
φηνάμενον 

 




